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Zápis č. 14 

ze zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a 
zaměstnanost 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 4. 9. 2019   

 

Přítomni: Nepřítomni: 

Mgr. Radim Lindner  

Bc. Lenka Kopřivová 

Mgr. Hana Vacková 

Bc. Zdukos Angelis 

Mgr. Jaromíra Lónová 

Mgr. Radek Čapka 

PhDr. Alena Adamíková 

Mgr. Miroslav Šimák 

Ing. Miroslav Kutý 

Ing. Rudolf Raška 

Omluveni: 

Mgr. Jaroslav Fidrmuc 

Dagmar Faltýnková 

 

Hosté: 

 

Michaela Mansbartová 

Mgr. Radek Brázda 

Ing. Michal Šmucr 

Mgr. Petr Procházka 

PhDr. Marcela Hanáková 

Mgr. Martin Gronych 

Ing. Zdeněk Švec 
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Program: 
1. Zahájení 
2. Rejstřík škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého kraje 
3. Změny ve struktuře oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných Olomouckým 

krajem ve školním roce 2019/20 
4. Struktura oborů a počty tříd ve školách zřizovaných Olomouckým krajem ve 

školním roce 2020/2021 
5. Podpora polytechnického vzdělávání a řemesel v Olomouckém kraji 
6. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství 
7. Různé 
8. Usnesení, závěr 

 

Zápis: 

1. Program  

Výbor jednomyslně schválil navržený program zasedání.  

2.    Rejstřík škol a školských zařízení v působnosti Olomouckého kraje 

Členové výboru byli seznámeni s žádostmi škol všech zřizovatelů o změny ve 
školském rejstříku.  
 
Po diskuzi výbor doporučil samosprávným orgánům vyřízení žádostí dle Přílohy č. 1  
zápisu. 

 

3.    Změny ve struktuře oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných Olomouckým         
krajem ve školním roce 2019/2020 

Komentář podal Mgr. Gajdůšek, MBA. Členové výboru projednali žádosti o změny ve 
struktuře oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných Olomouckým krajem od 1. 9. 
2019. Žádosti navazují na probíhající přijímací ke střednímu vzdělávání od 1. 9. 
2019. 
 
Po diskuzi výbor  doporučil ke schválení změny struktury oborů a počtu tříd dle 
Přílohy č. 2 zápisu. 

 
 

4. Struktura oborů a počty tříd ve školách zřizovaných Olomouckým krajem ve 
školním roce 2020/2021 

 
        Členové výboru projednali návrh struktury oborů a počtu tříd ve školách zřizovaných       

Olomouckým krajem od 1. 9. 2020. Ve svém návrhu počtu otevíraných tříd ve školním 
roce 2020/2021 vycházel OŠM ze: 

1. statistických údajů udávajících předpokládané počty žáků devátých tříd 
Olomouckého kraje ve školním roce 2019/2020 (s navýšením o 
 předpokládaný migrační koeficient, který činí 5 %); 

2. údajů o otevíraných třídách a oborech vzdělání ve školním roce 2019/2020; 

3. návrhů ředitelů středních a vyšších odborných škol všech typů Olomouckého 
kraje; 

4. předpokladů úřadů práce o zaměstnanosti a uplatnitelnosti absolventů 
středních škol Olomouckého kraje. 
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Zohledněna byla také snaha vyloučit duplicitu oborů a omezit otevírání oborů vzdělání 
s vyšším počtem neuplatněných absolventů. Přihlédnuto bylo rovněž ke specifickému 
postavení solitérních škol, tj. škol, které obor vyučují jako jediné v kraji. 

U navrhovaného počtu tříd učebních oborů vzdělání byly požadavky ředitelů kráceny 
s ohledem na reálnou naplněnost tříd pro školní rok 2019/2020. V případě vyššího 
zájmu uchazečů o vzdělání bude žádost o navýšení počtu tříd projednána v orgánech 
kraje. 

 
Po diskuzi výbor  doporučil ke schválení strukturu oborů a počty tříd dle Přílohy č. 3 a 
Přílohy č. 4 zápisu. 

 
5. Podpora polytechnického vzdělávání a řemesel v Olomouckém kraji 

 
Členové výboru projednali zařazení nového oboru mezi obory vzdělání podporované 
stipendiem Olomouckého kraje, a to maturitního oboru Tiskař na polygrafických 
strojích. Materiál okomentovala členka výboru PhDr. M. Hanáková. Požadavek  školy 
je podpořen souhlasnými stanovisky 6 firem, které mají trvalý zájem o absolventy 
tohoto oboru vzdělání a nabízí jim uplatnění. 

 
Po diskuzi výbor zařazení nového oboru mezi obory podporované stipendiem 
doporučil. 

 

6. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství 

Vyšší odborná škola živnostenská, s. r. o. se sídlem Floriána Nováka 5267/3, 796 01 
Prostějov žádá o finanční podporu na projekt přípravy vyšší odborné školy – 
přípravu a akreditaci oborů, spolupráci s odborníky, přípravu zázemí pro výuku a 
pořízení nezbytného vybavení. 
  
Z hlediska vzdělávání se jedná o významný projekt, jelikož v Prostějově není 
v současné době terciární vzdělání poskytováno. Mladí lidé tak po absolvování 
střední školy musí za účelem získání dalšího vzdělání opouštět město. V Prostějově 
přitom působí řada zaměstnavatelů s poptávkou po kvalifikované pracovní síle. 
Vyšší odborné vzdělávání požadovanou pracovní sílu pomůže připravit, jelikož 
prohlubuje znalosti a dovednosti studenta získané ve středním vzdělání a poskytuje 
všeobecné a odborné vzdělání a praktickou přípravu pro výkon náročných činností. 
V průběhu studia je věnován větší podíl odborné a praktické přípravě.  
 
S uvedeným záměrem byl seznámen primátor statutárního města Prostějova 
Mgr. František Jura, který jej podporuje. Z hlediska Dlouhodobého záměru 
vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Olomouckého kraje (dále jen DZ OK) 
nedojde ke vzniku další vyšší odborné školy, jelikož bude ukončena činnost Vyšší 
odborné školy živnostenské v Přerově. Žadatel se navíc zavazuje konzultovat 
konkrétní zaměření nabízených oborů s Olomouckým krajem tak, aby byly v souladu 
s potřebami trhu práce a DZ OK. 

Po diskuzi výbor doporučil poskytnutí individuální dotace ve výši 800 tis. Kč ke 
schválení. 
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7. Různé 

a) Ing. Švec vznesl dotaz na otevírání oboru Obchodní akademie ve sloučené 
příspěvkové organizaci Střední průmyslová škola elektrotechnická a Obchodní 
akademie Mohelnice. Dotaz zodpověděl Mgr. Gajdůšek, MBA. Uvedl, že o 
studium tohoto oboru v Mohelnici je dlouhodobě nízký zájem, v minulosti žáci 
dosahovali špatných výsledků u maturitních zkoušek (50% úspěšnost). Do 
budoucna se škola chce zaměřovat na výuku technických oborů se zaměřením 
na robotiku, virtuální realitu a automatizaci. Současně dojde ke změně názvu 
školy. 

 
b) PhDr. Hanáková se dotázala, zda se zakládá na pravdě, že absolventi 

maturitních oborů nebudou v budoucnu skládat maturitní zkoušku, nýbrž obdrží 
pouze osvědčení o absolvování daného oboru. Mgr. Gajdůšek, MBA uvedl, že se 
jedná o návrh jedné z parlamentních stran. Jedná se pouze o tezi.  V tomto 
smyslu se v současné době nechystá žádná novela školského zákona. 

 

   
 
Další předpokládané zasedání výboru: 23. 10. 2019 ve 13:00, zasedací místnost č. 320  
 
 
 
 
 
V Olomouci dne 5. 9. 2019  

 
 
 
 

 
            ………………………………. 

PhDr. Alena Adamíková 
 

 

 

 


